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Camera | Comisia juridica - Scutea: SIIJ este departe de a asigura un acces eficient

la Justitie al cetatenilor

Procurorul general al României, Gabriela Scutea, a afirmat, joi, la Comisia juridica a Camerei Deputatilor,

ca si-a exprimat în mod constant pozitia favorabila renuntarii la functionarea Sectiei pentru investigarea

infractiunilor din Justitie, mentionând ca aceasta este "departe" de a asigura un acces eficient la justitie al

cetatenilor si pentru desfasurarea în bune conditii a activitatii Ministerului Public.

 

"În calitatea pe care o îndeplinesc, respectiv de membru de drept al Consiliului Superior al Magistraturii si ca

reprezentat al Ministerului Public, am exprimat în mod constat pozitia favorabila renuntarii la functionarea Sectiei

pentru investigarea infractiunilor din Justitie, motivat de elemente care, consider eu, de la început nu au sustinut de

o maniera convingatoare aceste competente speciale, pentru ca, de fapt, nu a fost atât o masura de organizare, cât o

masura derogatorie de competenta. Modul în care toate aceste elemente referitoare la organizarea controlului si

exercitarea atributiilor în conformitate cu Codul de procedura penala sunt limitate într-o sectie, inclusiv dispozitiile

administrative privind selectarea personalului, numirea personalului. Toate acestea ies din tiparul organizarii

ierarhice consacrate de Constitutie si de Legea 304 a Ministerului public", a spus Scutea, în cadrul dezbaterilor

privind proiectul de desfiintare a SIIJ.

 

Potrivit procurorului general, aceasta sectie nu a fost în masura sa sustina toate cauzele care au fost preluate.

 

"Este mult mai important ca aceasta competenta foarte larga a sectiei nu a fost în masura sa sustina toate cauzele

care au fost preluate de la Parchetele cu competenta generala si specializata, efortul necesar pentru instrumentarea

unor cauze care pot sa apara cu derulare foarte rapida oriunde pe teritoriul tarii. Sunt, în comparatie, elemente pe

care le-am avut în vedere, organizarea teritoriala a DNA, DIICOT si a Parchetelor de pe lânga Curtile de apel,

competente pentru parte din infractiunile care acum sunt la SIIJ. (...) Ne-am pus întrebarea care este plusvaloarea

care vine din organizarea sectiei? Consideram ca aceasta este departe de a asigura un acces eficient la Justitie al

cetatenilor si pentru desfasurarea în bune conditii a activitatii Ministerului Public", a explicat Gabriela Scutea.
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